
PROTOKÓŁ Nr XXIII/2012 
z przebiegu XXIII Sesji Rady Gminy Jaraczewo 
odbytej w dniu 30 listopada 2012 r. o godz. 10.00 

w sali  sesyjnej Urzędu Gminy Jaraczewo 
 
 

W obradach uczestniczyli: 
 

− radni Rady Gminy Jaraczewo    - zg, z załączoną listą obecności 
− Wójt Gminy       - Dariusz Strugała 
− Zastępca Wójta      - Stanisław Andrzejczak 
− Skarbnik Gminy      - Zofia Jankowska 
− Radca Prawny      - Marianna Frąckowiak 
− radny powiatu      - Teodor Grobelny  
− Sołtysi Gminy Jaraczewo     - zg. z załączoną listą obecności 
− kierownicy referatów i jednostek organizacyjnych - zg. z załączoną listą obecności 
− Prezes Zarządu Gminnego  Stow. Sołtysów Woj. Wlkp. - Halina Czabańska 
− dziennikarz GAZETY JAROCIŃSKIEJ  - Piotr Ignasiak 
− Kierownik Rewiru Dzielnicowych  Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie – Maciej 

Bierła 
 
Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie. 
2. Przyjęcie protokołu  z obrad XXII Sesji Rady Gminy. 
3. Sprawozdanie z realizacji uchwal podjętych na XXII Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech 

kwartałów 2012 roku przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 2013 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Jaraczewo. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Jaraczewo na 2013 rok. 
10. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
12. Wolne głosy. 
13. Wnioski. 
14. Zakończenie sesji.  

 
1. Otwarcie. 

 
 Zgodnie z art. 32 ust. 1 Statutu Gminy Jaraczewo, obrady XXIII Sesji Rady Gminy 
Jaraczewo otworzył Przewodniczący Rady – Roman Skrzypczak. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 15 
radnych.  
Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady.  
 Przed przestąpieniem do punktu 2 , na pytanie  Przewodniczącego Rady- czy są uwagi do 
proponowanego porządku obrad, który radni otrzymali z zawiadomieniem o sesji lub wnioski o 
zmianę porządku obrad – żadnych uwag nie zgłoszono.  
 



2. Przyjęcie protokołu z obrad XXII Sesji Rady Gminy. 
 
 Przewodniczący Rady zwraca się do Sekretarza Rady o wypowiedz do sporządzonego 
protokołu. 
Sekretarz Rady – Barbara Pielucha informuje, że po zapoznaniu się z protokołem z przebiegu XXII 
Sesji odbytej w dniu 25 października 2012 r. , nie wnosi uwag. 
Radni również nie wnieśli uwag do sporządzonego protokołu. 
Za przyjęciem protokołu z przebiegu XXII  sesji  bez czytania głosowało 15 radnych.  
 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXII Sesji Rady Gminy. 
 
 Na prośbę Przewodniczącego Rady, sprawozdanie z realizacji uchwal podjętych na XXII 
Sesji Rady Gminy odbytej w dniu 25 października 2012 r. złożył  Zastępca Wójta – Stanisław 
Andrzejczak. 
Ponieważ do złożonego sprawozdania, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu nie 
zgłoszono żadnych uwag, Przewodniczący rady uznał sprawozdanie za przyjęte.  
 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 

Sprawozdanie z pracy Wójta stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Wójt informuje 
radnych o przebywającej na terenie Gminy Jaraczewo delegacji zagranicznej miasta Leuna, 
która gościła w związku z obchodami Święta Niepodległości. Podziękował radnym za aktywny 
udział w obchodach.  
W okresie tym Polski Klub Infrastruktury Sportowej uhonorował Gminę Jaraczewo tytułem 
Sportowa Gmina 2012.  
Od 13- 16 listopada 2012 roku jako członek ZGW Wójt uczestniczył w projekcie studyjnym w 
Mołdawii. Wyjazd finansowany był przez MSW. Celem wyjazdu było podniesienie 
świadomości samorządowej Mołdawii.  
Wójt informuje również o otwarciu wyremontowanego przedszkola w Jaraczewie. Przedszkole 
zostało wyremontowane dzięki środkom budżetu gminy Jaraczewo, wsparte pożyczką z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Koszt termomodernizacji wyniósł 644.475,31 
zł. Pożyczka w kwocie 287. 635,00- WFOŚ, roboty dodatkowe wyniosły- 139.059,00 zł. 
Wójt zaprasza Radę Gminy, aby obejrzała obiekt. Wójt informuje, że otwarcia obiektu 
dokonywało Stowarzyszenie, w związku z czym radni nie zostali zaproszeni, jednak uważa, że 
Rada winna zrewidować obecny stan obiektu przedszkola. Wójt informuje, że wybudowanie 
nowego przedszkola na 100 dzieci, to koszt około 5.000.000,00 zł, podkreśla, że obecny obiekt 
po remoncie spełnia swoje funkcje, a nowy ze względu na szereg inwestycji będzie musiał 
poczekać jeszcze za swoją realizacją. 
Do złożonego sprawozdania nie zgłoszono uwag. 

 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 

 
 Z zapytaniem zwraca się radny Roman Matuszak. Pytania dotyczą gospodarki śmieciowej,     
a w zasadzie jak skalkulowane będą koszty utylizacji czy przyjęcia śmieci w Witaszyczkach. Czy 
Pan Małynicz przedstawił szczegółową kalkulację kosztów ponoszonych przez ZGO. 
Jakie będą koszty administracyjne ponoszone przez Gminę Jaraczewo i czy będą kalkulowane w 
koszt śmieci.  
Jak to się stało, że do tej pory funkcjonował system odbioru śmieci segregowanych za darmo, a w 
chwili obecnej za tą samą czynność proponuje się stawkę minimalną w wysokości 9,00 zł od osoby 
za śmieci. W gminie Jaraczewo będzie to tylko 864.000 zł nowego podatku rocznie licząc tylko 
8.000 od  mieszkańców Gminy Jaraczewo.  
Jak będą rozliczane śmieci mieszane, jak będzie organizowany ich odbiór, bo radny rozumie że 



wszyscy mieszkańcy będą deklarować, że segregują śmieci. Co stanie się z kubłami które do tej 
pory mają mieszkańcy kupione lub wydzierżawione od firm odbierających śmieci. 
Czy na terenie gminy planowany jest punkt przeładunkowy i gdzie i na jakich zasadach będzie 
prowadzony.  
Jakie inwestycje na terenie gminy Jaraczewo zostały zgłoszone jako propozycje do budżetu powiatu 
jarocińskiego, jakie zostały przyjęte do realizacji.  
Radny na podstawie wypowiedzi prasowej jednego z radnych powiatowych (powiat nie ma żadnej 
współpracy z gminami) składa zapytanie czy jest sens przynależności Gminy Jaraczewo do Powiatu 
Jarocińskiego, bo w perspektywie kilku lat gmina Jaraczewo jest potrzebna tylko wtedy gdy trzeba 
dołożyć środki finansowe do straży, policji, szpitala, ratować jednostkę wojskową. 
Jeżeli w budżecie powiatowym są jakieś propozycje dotyczące realizacji inwestycji, a nie zostały 
złożone przez Gminę Jaraczewo, to z czyjej inicjatywy znalazły się w budżecie Powiatu i czego 
dotyczą. 
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 
 
 Przewodniczący Rady informuje, że projekt tej uchwały był omawiany na posiedzeniach 
Komisji Rady  i zwraca się do przewodniczących Komisji o stanowisko  w imieniu Komisji. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że zmiany w budżecie gminy zapisane w projekcie tej uchwały zostały poddane szczegółowej 
analizie na posiedzeniu  Komisji w dniu 27 listopada 2012 r. Po udzielonych wyjaśnieniach projekt 
uchwały został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.               
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że proponowane zmiany 
w budżecie gminy  w przedłożonym projekcie tej uchwały zostały szczegółowo przeanalizowane na 
posiedzeniu Komisji w dniu 27 listopada 2012 r. i po udzielonych wyjaśnieniach przez Zastępcę 
Skarbnika, Zastępcę Wójta i dyrektora Gminnego Zespołu Ekonomiczno Administracyjnego Szkół 
zostały zaopiniowane jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że zmiany w budżecie gminy w przedłożonym 
projekcie uchwały Komisja szczegółowo przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 29 listopada – nie 
wnosząc uwag.             
W tym momencie za zgodą Przewodniczącego Rady głos zabiera Wójt Gminy. Informuje radnych, 
że do omawianej uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2012 zgłasza poprawkę po stronie 
dochodów i wydatków kwotę 66.992,00 zł. Informuje, że to pismo wpłynęło w dniu dzisiejszym i 
jest to sprawa nagląca dotycząca kwoty części subwencji oświatowej ogólnej podzielona na 
poszczególne gminy powiatu wg zasad przyjętych przez Ministerstwo Edukacji Narodowej i są to 
środki dodatkowe, które już wpłynęły na rachunek bankowy, a dopiero dziś wpłynęło stosowne 
pismo pozwalające włączyć te środki.  
Do omówionej kwestii nikt z radnych nie miał pytań. 
Przewodniczący zwraca się z zapytaniem do radnych, kto jest za przyjęciem poprawki omówionej 
przez Wójta Gminy Jaraczewo.  
Poprawka została przyjęta jednogłośnie. 
 Na  pytanie przewodniczącego Rady, kto z radnych jest za podjęciem powyższej uchwały     
z uwzględnioną poprawką głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. Uchwała 
Nr XXIII/126/2012  stanowi załącznik do niniejszego protokołu  
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych 
trzech kwartałów 2012 r. przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 
2013 rok. 

 
 Ponieważ projekt powyższej uchwały był również omawiany na posiedzeniach Komisji, 
Przewodniczący Rady  zwraca się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko w 
imieniu Komisji.  



Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że projekt tej  uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu Komisji w 
dniu 27 listopada 2012 r.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że na posiedzeniu w dniu 
27 listopada 2012 r. Komisja jednogłośnie przychyliła się do proponowanej w przedłożonym 
projekcie ceny 1q  żyta ( 52,00 zł) jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 2013 rok. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że Komisja na posiedzeniu w dniu 29 listopada 
2012 r. większością głosów przychyliła się do proponowanej ceny  1q żyta tj. 52,00 zł jako 
podstawa obliczenia podatku rolnego na 2013 rok.  
 Rada Gminy przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono, że za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 
głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący. Uchwała Nr XXIII/127/2012 stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Jaraczewo. 

 
 Przewodniczący Rady informuje, że projekt tej uchwały był omawiany na posiedzeniach 
Komisji i zwraca się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko w imieniu 
Komisji. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że projekt tej uchwały w szczegółach omówiła kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  i 
został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że projekt tej uchwały 
został szczegółowo omówiony przez kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej na 
posiedzeniu w dniu 27 listopada 2012 r. i zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że projekt powyższej uchwały  Komisja 
przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 29 listopada 2012 r. - nie wnosząc uwag.  
 Rada Gminy przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Uchwała Nr XXIII/128/2012 została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.   
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Jaraczewo. 

 
 Przewodniczący Rady informuje, że projekt tej uchwały był  również omawiany na 
posiedzeniach Komisji i zwraca się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko w 
imieniu Komisji.  
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że przedłożony program został szczegółowo omówiony przez pełnomocnika Wójta na posiedzeniu 
w dniu 27 listopada 2012 r. i zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że projekt tej uchwały 
wraz z załączonym programem omówiła pełnomocnik Wójta na posiedzeniu Komisji w dniu 27 
listopada 2012 r.  i został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.  
Przewodniczący  Komisji Rewizyjnej informuje, że przedłożony program został szczegółowo 
omówiony przez pełnomocnika Wójta na posiedzeniu w dniu 29 listopada 2012 r.  
Rada Gminy przystępuje  do głosowania nad projektem powyższej uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że za podjęciem  uchwały  głosowało 15 radnych. 
Uchwała Nr XXIII/129/2012 została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
 



  
10. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 

 
Przewodniczący zwraca się do radnego Kowalczyka i prosi go o zabranie głosu. Informuje 

zebranych, że radny brał udział w wyjeździe studyjnym do Francji. 
Radny informuje zebranych o dacie wejścia w życie i warunkach ustawy o utrzymaniu czystości i 
porządku w gminach.  
Wyjazd organizowany był przez ZGO w Jarocinie. Wyjazd ten odbył się w dniach od 24-27.10.2012 
roku.  

Radny podaje szczegółowy plan pobytu wyjazdu studyjnego. 
Radny podkreśla, że nie był to wyjazd rekreacyjny, bo dwie doby grupa spędziła w autobusie. 
Wskazuje, że celem wyjazdu było pokazanie na przykładach już funkcjonujących, gospodarowanie 
odpadami przez gminy, w których systemy się sprawdziły.  
Radny omawia uchwały podejmowane przez Sejmik Województwa, plany i założenia ZGO na lata 
przyszłe.  
Wyjazd studyjny miał za cel głównie przedstawienie procesu utylizacji śmieci na przykładzie 
zwiedzania funkcjonującego już zakładu z naciskiem na proces technologiczny.  
W trakcie omawiania poszczególnych etapów, radni mają okazję zobaczyć udokumentowane 
fotografiami momenty pobytu. 
Informuje zebranych, że odbiór selektywny następuje co dwa tygodnie, jeżeli śmieci nie są 
segregowane, to worek zostaje oznakowany i nie odebrany, do kolejnego razu. Odpady 
niebezpieczne odbierane są co miesiąc co dwa.  
Radny informuje, że grupa zwiedziła Luksemburg, w tym katedry i ambasady. Omawia historię 
katedr, strukturę Luksemburga, zamieszkania i trybu życia. Wskazuje również na wysokie ceny 
produktów, podając dokładne ceny w euro. 
Przewodniczący podziękował radnemu za złożoną informację. 
Z pytaniem do złożonej informacji zwraca się radny Matuszk. Pytanie dotyczy tego czy cały system 
oparty jest na trychotomii. Radny Kowalczyk udziela odpowiedzi twierdzącej. Radny Matuszak 
zastanawia się co się dzieje z ciepłem, gdyż wie, że prócz kompostu i gazu w systemie tym 
powstaje dużo ciepła. Interesuje go gdzie ono jest odprowadzane.  
Radny Kowalczyk informuje, że ciepło zużywane jest tylko na własne potrzeby, a reszta 
odprowadzana jest do komina. Informuje, że prezes ZGO Małynicz ma już pewien pomysł zużycia 
wyprodukowanego ciepła w związku z tym, że obok ma powstać Komenda Policji, to część energii 
cieplnej była by zużywana na ogrzanie budynku.  

Przewodniczący zapowiada przerwę w obradach, jednocześnie informując, że na godzinę 
12.00 na sesję zapowiedzieli przybycie przedstawiciele Okręgowego Związku Inwalidów 
Wojennych RP Oddział w Jarocinie.  
Następuje 20 minutowa przerwa w obradach.  
 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
 Przewodniczący Rady informuje, że podczas obrad XXI  sesji interpelację złożył Pan 
Edmund Kowalczyk do Powiatu. Na złożoną interpelację odpowiedź przysłał Zastępca Burmistrza 
Maciej Kostka.  
Przewodniczący Rady odczytuje nadesłaną odpowiedź. Pismo stanowi załącznik  do niniejszego 
protokołu.  
Na zapytania skierowane przez radnego Matuszaka w kwestii zbierania, segregowania                       
i administrowania śmieci odpowiedzi udzielają Pani Joanna Nawrocka- inspektor oraz Pan Mariusz 
Czabański- inspektor, pracownicy referatu Inwestycji, Rolnictwa i Ochrony Środowiska.  
Głos zabiera Zastępca Wójta Gminy Jaraczewo, który jest koordynatorem wprowadzania programu 
związanego z polityką śmieciową.  
Wójt informuje o zasadach wprowadzanego programu, zwanego też podatkiem śmieciowym. 



Zastępca Wójta odpowiadając radnemu Matuszakowi na pierwsze pytanie dotyczące kalkulacji 
przyjęcia kosztów śmieci na składowisku, przedstawia koszty kalkulacji. Informuje , że od 3 lat     
na składowisku obowiązuje niezmieniona składka w wysokości 195 zł netto za 1 tonę odpadów 
zmieszanych i wg zapewnień obecnego Prezesa przez kolejne dwa lata cena ta nie ulegnie zmianie. 
Kolejną kwestią poruszoną był funkcjonujący do tej pory odbiór śmieci. Do tej pory gmina 
wydawała tym wszystkim przedsiębiorcom, którzy spełniali ustawowe wymogi, koncesję na odbiór 
odpadów komunalnych mieszanych i gmina nie ponosiła żadnych kosztów administracyjnych.      
Na terenie gmin działało do tej pory 5 takich firm, potentatem jest firma Remondis, od 1 lipca              
na terenie gminy działał będzie tylko jeden podmiot wyłoniony w drodze przetargu i zbierający 
odpady komunalne.  
W związku z tym powstają koszty administracyjne. Ustawodawca nałożył również na gminę 
obowiązek wyboru jednej z czterech proponowanych metod ustalenia opłaty śmieciowej 
(powierzchnia zamieszkania, zużycie wody, od mieszkańca, od gospodarstwa domowego). Po 
przeprowadzonej analizie, Zastępca informuje, że najkorzystniejszą metodą okazuje się metoda     
od jednego mieszkańca, podkreśla że mocno obciąży to rodziny wielodzietne, ale niekorzystnie 
oblicza się od zużycia wody, czy kubatury.  
Zastępca informuje, że do 14 grudnia Wójtowi Gminy Zespół musi przedstawić pełen komplet 
dokumentów, począwszy od projektów uchwał, określenia stawki i wybrania metody jaką gmina 
zastosuje. Gmina, podkreśla Wójt, nie może do tego interesu śmieciowego dołożyć, gdyż system 
ten jest systemem samofinansującym.  Koszty administracji (do tej pory składanie sprawozdań do 
Urzędu Marszałkowskiego), a w chwili obecnej należy zrobić wymiar, zrobić deklaracje, sprawdzić 
i należy wpływ środków na konto odpowiednio zaksięgować. Gmina zakłada wpłaty miesięczne     
od mieszkańców, gdyż zdaniem przedstawicieli będzie to mniej obciążało budżety domowe.                 
Z obecnych wyliczeń kosztów administracyjnych, w tym zakupu programu, z opłatami pocztowymi 
(5,65 zł za list polecony za zwrotnym potwierdzeniem odbioru) 4 listy po 5,65 zł- daje kwotę blisko 
50.000,00 zł, program- 4.300,00 zł, na początek założono 2 stanowiska do obsługi tego zadania      
(2 etaty)- 71.000,00 zł brutto rocznie, do tego należy doliczyć środki papiernicze, tonery, łącznie 
koszty administracji wynoszą 126.000,00 zł.  
Zastępca Wójta uważa, że każdy z mieszkańców zaznaczał będzie w deklaracji odbiór śmieci 
segregowanych, informuje jednocześnie dla przykładu, opłatę 7 zł za śmieci segregowane i 14 zł za 
niesegregowane i jeżeli mieszkaniec zadeklaruje, że będzie segregował, to zapłaci miesięcznie       
od osoby 7,00 zł, ale w tym płacił będzie za śmieci segregowane i w tym za mieszane. Wójt Gminy 
pyta ile śmieci mieszanych będzie w tym odbieranych. 
Kubeł 120 l na 4 osobową rodzinę na miesiąc śmieci zmieszanych w kosztach segregowanych.  
Jeżeli chodzi o dotychczasowe kubły- zależy to  do firmy która wygra przetarg, ale ustawa nakłada 
na właściciela obowiązek posiadania kubła. Do końca nie wiadomo jak to będzie, w SIWZ będzie 
można zawrzeć zapis, że firma która wygra przetarg każdemu gospodarstwu domowemu dostarczy 
kubeł.  
Zastępca Wójta udziela odpowiedzi czy planowany jest na terenie Gminy punkt przeładunkowy.      
Z informacji dotychczas posiadanych w ramach Porozumienia Międzygminnego na terenie gminy 
Jaraczewo nie jest planowany punkt przeładunkowy ze względu na bliską odległość do instalacji. 
Takie punkty planowane są w Środzie Wlkp. koło Śremu i jeszcze dwie miejscowości. Na terenie 
naszej gminy musi powstać punkt odpadów problemowych. Obecnie jest wydana  decyzja 
środowiskowa. Gmina planuje wybudować taki punkt na działce za Stacją Obsługi Samochodów.  
Tam też będzie można składać przedmioty wielkogabarytowe. Zastępca informuje, że musi również 
powstać punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych. Firma wywozowa raz w miesiącu 
będzie odbierała 4 worki z segregowanymi odpadami, ale może zdarzyć się sytuacja,                       
że gospodarstwo domowe będzie miało takich śmieci nadmiar i w ciągu miesiąca worek nie 
wytrzyma terminu odbioru w związku z tym taki punkt musi powstać.  
Wójt wskazuje, że rozpoczyna się również akcja informacyjna, na chwilę obecną jest to ulotka, jeśli 
ona będzie niewystarczalna, to gmina wyda jeszcze swoją. Po sesji rady Zastępca chciałby spotkać 
się z sołtysami w związku z ustaleniem  terminu spotkania- narady.  



Zastępca informuje, że w kwestii bardziej szczegółowych pytań, odpowiedzi udzielą zaproszeni      
w tej kwestii na obrady sesji specjaliści- Pani Joanna Nawrocka i Pan Mariusz Czabański. 
Kwestie dotyczące kalkulacji administracyjnej kosztów przedstawionej przez Zastępcę Wójta drąży 
radny Matuszak. Kosztem odbioru dla mieszkańca będzie koszt administracyjny + koszt odbioru 
przez ZGO oraz koszt wykonawcy wyłonionego w postępowaniu. Największą pozycją będzie koszt 
odbioru w ZGO. Radny pyta czy Prezes Małynicz przedstawił konkretne wyliczenia swoich 
kosztów. Koszt odbioru na chwilę obecną mieszany to 196 zł netto, a segregowanych nie powinien 
brać za darmo. Koszt za segregowane śmieci jest większy. To zdaniem radnego jest nowy podatek 
wyciągnięty z kieszeni mieszkańców gminy, który pójdzie poza gminę. Jak jest przyjmowana od 
Małynicza jego stawka przyjmowania śmieci, gdyż zdaniem radnego Matuszaka, to jest główny 
koszt. Radny uważa, że rada nie może głosować nad nowym podatkiem nie znając najważniejszych 
kosztów – elementów tej stawki.  
Głos zabiera Wójt- kalkulację gmina poprosi, jednak zauważa że taniej już nie będzie. Zdaje sobie 
sprawę, że problem jest trudny. Wszelkie zło za to skupi się na Wójcie i na radnych. Są to trudne 
decyzje, ale nałożone przez ustawę i trzeba będzie je ustalić. Do podanych kosztów należy doliczyć 
jeszcze koszty egzekucji w przypadku nie płacenia, to będą ogromne koszty. Temu kto wygra 
przetarg będzie trzeba zapłacić 100%, a nie będzie 100% ściągalności.  
Wójt informuje, że uchwały praktycznie już są, najgorszą jest ta o odpłatnościach za śmieci.  
W zasadzie gmina nie zna odpowiedzi na szereg drobnych pytań, a wiele z nich powstanie w trakcie 
realizacji zadania. 
Głos zabiera radny Kryszak. Pytanie dotyczy podanej w przyszłej uchwale kwoty od mieszkańca    
za śmieci, czy do tej kwoty będzie trzeba doliczyć jeszcze koszty po postępowaniu przetargowym? 
Joanna Nawrocka odpowiada, że w podanej kwocie uwzględnione są już wszystkie koszty. Radny 
Matuszak- oburza się, że jak może być wszystko ustalone skoro nie wiadomo jaka będzie stawka    
z przetargu i nie wiemy jaka będzie składka Małynicza.  
Radny Kryszak zauważa, że w takim razie pracownicy rozmawiali z firmami przewozowymi skoro 
wiedzą, że w tej stawce jest już uwzględniony przewóz. Nie wiecie jaka kwota będzie z przetargu.  
Z góry założono przy kalkulacji, że około 30% mieszkańców nie będzie płacić za śmieci, czyli        
Ci którzy będą płacić będą płacić również za tych którzy nie płacą, a jak wiadomo radnemu gmina 
nie może dokładać do śmieci, bo jest to system samofinansujący się. Jeżeli gmina nie może 
dopłacać,      to gmina musi tak skalkulować koszty, aby po pół roku funkcjonowania ustawy, Ci 
mieszkańcy, którzy płacą ponosili również koszty tych którzy nie płacą.  
Kwestię wyjaśnia Zastępca- jeżeli ktoś zadeklaruje, że będzie oddawał segregowane śmieci, to za 
mieszane będzie płacił tyle ile za segregowane, a za segregowane nie będzie płacił dodatkowo. Ten 
problem będzie szczegółowo omówiony na poszczególnych komisjach.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej wnosi do Przewodniczącego Rady, by komisje omawiając 
problem śmieci i opłaty zbierały się razem.  
W kwestii inwestycji i wniosków składanych do projektu budżetu powiatu na rok 2013 radny 
powiatowy informuje, że złożono 13 wniosków. Jedno z pism dotyczyło chodnika w Rusku- 
inwestycja rozpoczęta była w roku 2009, temat ten ujęty jest w projekcie budżetu. Drugi temat 
dotyczy ul. Golskiej- odprowadzenie wód odpadowych. Kolejna sprawa to budowa chodnika          
w miejscowości Cerekwica od skrzyżowania przy Zakładzie w kierunku kościoła oraz budowa 
chodnika w Parzęczewie, wniosek ten składany był przez mieszkańców wsi Parzęczew. Budowa 
objęła by około 300 mb. Następny temat to uporządkowanie drogi z Jaraczewa do Niedźwiad. Jest 
utwardzenie, ścinka poboczy- zadania typowo inwestycyjne. Realizowane zadania będą mogły 
zostać dopiero potwierdzone po sesji budżetowej.  
W aspekcie drogi powiatowej Góra- Panienka do granic powiatu, czy były rozmowy na temat tej 
drogi ze Starostą i czy jest to prawdą, że gmina odmówiła realizacji i wkładu do tej inwestycji.  
Przewodniczący Rady informuje, że sumę jaką proponował Powiat była tak kolosalna, że gmina 
może wyremontować kilka swoich lokalnych dróg. Przewodniczący uważa, że ta kwota na tą drogę 
powinna iść z innych środków.  
Głos zabiera radna Pielucha w sprawie barierek zabezpieczających chodnik na wysokości posesji 



Pana Nowaka, chroniących bezpieczeństwo dzieci poruszających się do i ze szkoły. Pismo takie 
zostało złożone do Powiatu i do Rejonu Dróg. Radna informuje, że otrzymana odpowiedź była 
odpowiedzią negatywną.  
 

12. Wolne głosy. 
 
 Przewodniczący Rady oddaje głos Panu Marianowi Sikorskiemu – członkowi Zarządu 
Oddziału Związku Inwalidów Wojennych w Jarocinie. Pan Sikorski w  imieniu przewodniczącego 
Oddziału  wita zgromadzonych.  
Obecność związana jest z wręczeniem odznaczeń   przyznanych przez Okręgowy Zarząd Związku 
Inwalidów Wojennych w Poznaniu, na wniosek Zarządu Oddziału Związku Inwalidów Wojennych 
w Jarocinie ( w uznaniu za pomoc merytoryczną i organizacyjną, w szczególności za wsparcie 
finansowe Związku).  
Następuje moment odznaczenia: 
Odznaki w postaci  złotych krzyży  otrzymali: 

− Dariusz Strugała- Wójt Gminy Jaraczewo 
− Roman Matuszak- radny Gminy Jaraczewo  
−  Jan Raczkiewicz-  były mieszkaniec Gminy Jaraczewo, Prezes Jaroty Jarocin 
− Marian Sikorski – członek Zarządu Oddziału Związku Inwalidów Wojennych           

w Jarocinie. 
Odznaka została również przyznana Panu Grzegorzowi Fenglerowi- Dyrektorowi Powiatowego 
Urzędu  Pracy w Jarocinie, który  nie mógł uczestniczyć w tej uroczystości . 
Przewodniczący Rady dziękuje za odznaczenia, za wręczone Krzyże podziękowania składa również 
Wójt Gminy Jaraczewo.  
 

13. Wnioski. 
 
 Nie zgłoszono żadnych wniosków. 
 

14. Zakończenie sesji. 
 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady podziękował za udział 
w tych obradach i o godz. 12.35 zakończył XXIII Sesję Rady  Gminy Jaraczewo. 
 
 
Jaraczewo, dnia 6 grudnia 2012 r.  
 
Protokółował: 
 
Elżbieta Wyremblewska     PRZEWODNICZĄCY RADY 
 
        /-/ Roman Skrzypczak 
 
 


